
Dobrý den, 

 

předně bych rád poděkoval vedení Komety, že nám tento mail přeposlalo. Jakožto jednoho ze 

zakládajících členů skupiny Ultras Patriots Brno a v současné době taktéž předsedu 

občanského sdružení Modrobílí, které k dnešnímu dni sdružuje fanoušky našeho klubu z 12 

různých uskupení, se mně tento mail rozhodně týká a musím na něj reagovat. 

 

Na úvod bych rád poznamenal, že ač jsem byl během zápasu s Kladnem fyzicky přítomen v 

areálu stadionu, nebyl jsem během jeho průběhu na tribuně E, tudíž veškeré mé informace 

jsou zprostředkované. Ale popořadě.  

 

Skupina UPB se na stadionu nijak zázračně neobjevila. Ač se časem samozřejmě rozrostla o 

nové sympatizanty a někteří z dřívějších aktivních členů v dnešní době nejsou příliš „vidět“ 

(osobní, pracovní, rodinné důvody, pracovní pobyty v zahraničí atd.), sdružuje fanoušky, kteří 

se i před jakýmkoliv oficiálním založením této skupiny (jaro 2010) zajímali, starali či 

pomáhali s tvorbou atmosféry. Mnozí z nás stávali i v dobách první ligy v samém jádru kotle, 

jezdívali na výjezdy, připravovali a pomáhali s choreografiemi. Právě snaha o založení určité 

skupiny, která by na Kometě tyto fanouškovské záležitosti zajišťovala, nás vedla k založení 

skupiny UPB. Co se Havrana týče, situace byla jednoduchá. Před sezónou 2010/2011 za námi 

přišel, že již kotel rozeřvávat nechce. Není se čemu divit, dělal to dlouhé roky, dělal to sakra 

dobře, ale každý ve svém životě přijde do chvíle, kdy mění své priority. Nám nezbylo nic 

jiného, než jeho rozhodnutí akceptovat a hledat náhradu.  

 

Co se vulgarit týče, je to věčné a vděčné téma, o kterém bychom se mohli bavit hodiny. Má to 

několik rovin, z nichž o jedné budu psát ještě níže. V zásadě ale stále narážíme my všichni na 

jednu zásadní věc: co brněnský fanoušek, to nejen trenér, ale taktéž člověk, který přesně ví, že 

jeho pohled na to, co je správné fandění, je ten pravý. Setkáváme se s tím snad každý zápas. 

Část fanoušků nechce žádné vulgární pokřiky a vymezuje se proti nim, části fanoušků je to 

jedno a křičí cokoliv, část fanoušků řve jen urážky a chce jich zase co nejvíce... Pokud mohu, 

přidám osobní zkušenost z posledního domácího zápasu s Litvínovem. Jelikož měl hlavní 

„spíkr“ pracovní povinnosti, měl jsem tu čest tento zápas stát za megafonem. Půl zápasu se 

někteří fanoušci kolem mě dožadovali a ťukali si na čelo, proč ignoruji jejich prosby o 

„ostřejší“ chorály. Na poolympijském výjezdu na Spartu zase část našich fanoušků vyřvávala 

jen stále a dokola antisparťanské věci. A pozor, nemluvím o členech té či oné skupiny. Tato 

věc se táhne napříč všemi fanoušky, ať již jsou členy některé skupiny, nebo ne. Je logické, že 

vše se pak svede na nás, neboť jsme za atmosféru zodpovědní. Na druhou stranu je to otázka 

na celý stadion. Jak je možné, že když dojede Sparta, tak běžné věci křičí každý desátý a 

jakmile se začnou řvát protisparťanské chorály, může si každý vykřičet plíce? Toto je opravdu 

téma na dlouhé povídání a obávám se, že v tomto směru nikdy nedospějeme k výsledku, při 

kterém by byli všichni fanoušci za jedno. Za sebe říkám, že je to sport, který je tvrdý, 

kontaktní, je to o emocích, obzvlášť když dojede soupeř, který nenechá diváka v klidu a zápas 

má náboj. Ty hrubší výrazy k tomu prostě patří. V nějakých rozumných mezích samozřejmě. 

Někdy je pravda, že i já mám dojem, že si více publikum všímá soupeře, než vlastního týmu, 

což se mi nelíbí. Ale zase. Je to názor jednoho člověka ze 7200. 

 

Co se zápasu naší mládeže se Zlínem letos na podzim týče, musím se zásadně ohradit! Během 

tohoto zápasu jsme byli na stadionu, ale valná většina z nás zařizovala věci kolem oslav a 

následného průvodu fanoušků městem, odpalování pyrotechniky na Špilberku a tak dále. V 

kotli jsme přítomni z drtivé většiny nebyli, takže jsme neměli jakýkoliv vliv na to, co se v 

kotli křičí. 



Teď k podstatě věci. Je mi osobně nesmírně líto, že jsme v současné době v kotli na takové 

úrovni vzájemných vztahů, na jaké jsme. Je mi osobně nesmírně líto, že mají někteří fanoušci 

potřebu na vzdor nefandit. Tady prostě narážíme na to, že úroveň vzájemné komunikace v 

kotli je mnohdy na bodu mrazu. Ve velké většině se neznáme, maximálně známe od vidění, 

ale nebavíme se mezi sebou. Navzájem si neříkáme, jak bychom si ten „support“ na tribunách 

představovali a kam ho chceme směřovat. I z těchto důvodů vzniklo sdružení Modrobílí. 

Abychom tu zastřešili jednotlivce a celé skupiny a tito měli prostřednictvím tohoto projektu 

možnost se vzájemně poznat, pobavit se o svých představách na fungování kotle a celé 

fanouškovské obce a společnými silami zde pomáhali rozvíjet fanouškovskou komunitu a 

pomáhat tak klubu. Neříkám tím samozřejmě, že tu každý musí hned vstoupit do nějaké 

organizace, to ne. Ale máme i webové stránky s diskuzním fórem, prezentaci na facebooku a 

to vše by mělo sloužit k tomu, aby se každý fanoušek, ač se třeba nechce ničeho aktivně 

účasnit, mohl zeptat či vyjádřit svůj názor na to, co se na tribunách děje. Samozřejmě naše 

možnosti tyto komunikační kanály propagovat nesou nikterak závratné, ale snažíme se, co je v 

našich silách, aby se tato možnost mezi lidi dostala. Bez toho, aniž bychom se bavili mezi 

sebou jako fanoušci, kteří fandí jednomu klubu a jejichž cílem je jeho maximální možná 

podpora, bez toho aniž bychom ve fandění táhnuli za jeden provaz, se prostě a jednoduše 

neobejdeme. Nechceme a nebudeme kopat nějaké zákopy a prohlubovat odcizení lidí v kotli. 

Několikrát jsme například iniciovali a zvali lidi na otevřené doskuze, kde by se dalo probrat 

vše, co se v kotli děje kolem fandění, bohužel odezva byla žádná nebo minimální. V letošní 

sezóně jsme dokonce inzerovali možnost, že po zápase se Zlínem na podzim zůstáváme v 

kotli a kdokoliv by s námi chtěl něco probrat, tak má možnost za námi dojít a pobavíme se, 

protože nám přijde naprosto nesmyslné, abychom byli v jednom sektoru, fandili jednomu 

klubu a nevzájem nespolupracovali. Bohužel ale nedošel nikdo. Nevím, jestli je to naší 

nedostatečnou propagací, omezenými možnostmi, faktem, že prostě někteří lidé s námi mluvit 

už z principu nechtějí, nebo mají strach... Nevím. Faktem pak ale je, že se naprosto nedivím 

Richimu, že po několika takových nabídkách, kdy se nikdo neozve, pak na něj nějaký hrdina 

anonymně hodí pivo a nadává mu, tak reagoval, jak reagoval. Jak jsem psal, u toho incidentu 

jsem nebyl, ale lidsky se nedivím, že už člověk po opakování takového incidentu vypění. 

Budeme se každopádně dále snažit a o to s větší snahou, abychom v kotli začali fungovat jako 

jedna banda, která má jeden cíl a to podporu kluků na ledě a klubu celkově. Nemusíme být 

sdružení v jednom spolku, fanklubu, nemusíme si všichni říkat Ultras, Patriots či Brno, ale 

těch 60 minut tam musíme vystupovat jednotně a jednotně všichni ty kluky hnát. Jestli to 

dělat tím, že budeme zpívat více ten či onen chorál... To už jsme zase na začátku, zase u 

osobních preferencí každého jednotlivce. Bavme se o tom, aby ta podpora byla co nejlepší. 

My se nebráníme a nikdy jsme se nebránili cizímu názoru. Pokud tím názorem ovšem není 

letící pivo od člověka, který se pak schová v davu, případně dokola stejné anonymní 

nadávání. 

 

Co se druhé části dopisu týče, těžko se mi odpovídá, když nejsem zaměstnancem klubu. Za 

sebe a troufnu si říct, že za všechny aktivní fanoušky na stadionu, se kterými se znám, si 

dovolím jen říct, že není absolutně v našem zájmu, abychom na vlastním stadionu vyvolávali 

nějaké konflikty s pořadatelskou službou. Proč proboha? Pokud se někdo s někým rozumně a 

normálně domluví a nějaký konflikt se tím vyřeší, tak nevím a nechápu, proč to někomu vadí? 

Je snad v zájmu nás všech, aby nás vlastní security na vlastním stadionu násilím dostávala 

pryč z tribun? Je to v zájmu klubu? Mělo by snad být v zájmu všech, aby se pokaždé vše 

podařilo vyřešit domluvou „na kámošsko“, nebo ne? Kontrola vstupenek do sektoru E bude 

taková jaká je, dokud sektor E bude sektorem E. Nejsem inženýr ani architekt, ale nedokáži si 

představit, jak technicky ohlídat tak obrovské množství lidí, které se snaží projít tak úzkým 

prostorem bez toho, aniž by vznikaly ještě větší fronty a prostoje, než je tomu doposud. Už 



teď je nadlidským úkolem se dostat o přestávce z a do sektoru a dost dobře si nedokážu 

představit, jaké fronty a konflikty by vznikaly, kdyby měla pořadatelská služba důkladně 

kontrolovat naprosto každého jednotlivce. Obávám se, že by pak polovina sektoru neviděla 

půl zápasu kvůli stání ve frontách a na klub by chodilo násobně více dotazů a stížností. 

 

Poslední věcí jsou suvenýry a fanouškovské předměty, které nosíme. Ano, dělali jsme si, 

děláme a dělat nadále budeme svoje vlastní. To však není nic namířeného proti klubu. Je to 

naprosto normální věc v každém větším klubu, kde funguje nějaká fanouškovská scéna. 

Spousta z nás má doma samozřejmě i věci z oficiálního fanshopu, takže i my podporujeme 

klub zakoupením těchto předmětů. 

 

Rozepsal jsem se trochu více, než jsem původně plánoval, na druhou stranu bych chtěl, aby 

tyto věci z naší strany zazněly. Ještě jednou díky klubu, že nám umožnil tuto stížnost vůbec 

vidět a reagovat na ni. Závěrem snad už jen to, že snad i v rámci kotle začnou fanoušci mezi 

sebou lépe komunikovat přímo, nikoliv prostřednictvím vedení. My pro to uděláme 

maximum, co bude v našich silách. 

 

 

 

Michal Jimramovský 

 

 


